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Írásbeli választ igénylő kérdés

HELYBEN

Tisztelt Elnök Asszonyi

„Számíthatnak-e az almatermesztő gazdálkodók a kormány segítségére?"
címmel a Házszabály 91 . §-a alapján írásbeli választ igénylő kérdés kívánok
benyújtani

Dr. Németh Imre
földművelésügyi és vidékfejlesztési miniszternek .
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Tisztelt Miniszter Ur!

Az ország almatermésének kétharmada Szabolcs-Szatmár-Bereg megyében
terem, ennek a közel 400 ezer tonna mennyiségnek egy negyede étkezési
minőségű, 300 ezer tonna pedig Malma.

Az elmúlt év volt az első a rendszerváltozás óta, amikor az almatermesztők egy
fillér támogatást sem kaptak az alma értékesítésekor, sem az étkezési alma
tárolási költségeinek kiegészítésére, sem a Malma árkiegészítésére .

Pillanatnyilag a feldolgozók 8-9 forintos áron vásárolják a léalmát, mely a 17-18
forintos önköltségnek a fele. A tavalyi átvételi ár éppen önköltségi szinten
mozgott .

Információink szerint az FVM a léalma tekintetében semmiféle intézkedést nem
tervez, csak az étkezési alma esetében kíván tárolási támogatást nyújtani, a
meglévő készlet 50 %-ára, 2 Ft/kg értékben. Ez az intézkedés még az étkezési
alma tekintetében is elégtelen. Véleményem szerint a térségben megtermett 100



ezer tonna étkezési almára 4 Ft/kg-os támogatásra lenne szükség a piaci pozíciók
életben tartásához .

Ismert, hogy az országban 10 ezer hektár korszerű almaültetvény van,
ugyanakkor 15 ezer hektárnyi ültetvényt régi technológiával művelnek, aminek az
eredménye kevésbé piacképes termék lesz . Az ennek kivágására évekig
érvényben lévő támogatás megszűnt. Uniós tagságunk óta szűkült a telepítési
lehetőség támogatása.

Láthatjuk, hogy az Európai Unió bármely tagállama megtalálja a módját a
stratégiai jelentőségű mezőgazdasági ágazat - és ezen belül a gazdálkodóik -
támogatására. Ezért tisztelettel kérdezem

Milyen intézkedéseket tett illetve tervez a minisztériuma az almatermelők
megsegítése érdekében?

Azért kérem gyors válaszát és intézkedését, mert a gyümölcstermesztők az idei
évben a meggy és a többi korábban érő gyümölcsök értékesítési problémái után
az alma termés árbevételéből maradhatnak „életben" . Mint polgármester és a
térség egyik egyéni országgyűlési képviselője kérem ezt, tudva, hogy egész
települések, térségek kerülhetnek katasztrofális helyzetbe, lehetetlenülnek el,
felélve utolsó tartalékaikat is állami segítség nélkül .

Várom megtisztelő válaszát!

Budapest, 2004 . szeptember 15-én.

Dr Simon Miklós
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